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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Trócsányi László, igazságügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi a kormány álláspontja arról, hogy a korábbi 
nyíltan diszkriminatív szabályozáshoz képest a hazai jogszabályi környezet, bár konformabb 
lett az uniós és nemzetközi egyezményekkel, de a jogalkalmazási gyakorlatra hárította az 
alapjogkorlátozó döntések meghozatalát?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Értelmi Fogyatékossággal Élők és Segítőik Országos Érdekvédelmi Szövetsége november 8-án
levélben  fordult  hozzám  az  értelmi  fogyatékossággal  élő  emberek  választójogának  gyakorlása
érdekében.  Ez  alapján  „Vizsgálja-e  a  kormány  az  értelmi  fogyatékossággal  élő  személyek
választójogára vonatkozó javaslatot?” címmel, K/3479 irományszámú írásbeli kérdéssel fordultam
Miniszter úrhoz, amelyre Völner Pál államtitkár úr válaszolt.

A KSH 2017-es adatai alapján ma Magyarországon a cselekvőképességet érintő gondnokság alá
helyezett 57 983 főből a bíróság 49 590 főt zárt ki a választójogának gyakorlásából; ez az érintettek
több  mint  85%-a!  Az  Értelmi  Fogyatékossággal  Élők  és  Segítőik  Országos  Érdekvédelmi
Szövetsége  szerint  hiába  a  megváltozott  megengedőbb  jogszabályi  környezet,  a  bíróságok  a
legritkább esetben döntenek csak az érintettek választójoga korlátozásának mellőzése mellett.

Magyarország  Alaptörvénye  (2011.  április  25.)  7.  cikkében  biztosított  jogommal  élve  az  egyes
házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdése alapján
kérdezem,  hogy  mi  a  kormány  álláspontja  arról,  hogy  a  korábbi  nyíltan  diszkriminatív
szabályozáshoz képest a hazai jogszabályi környezet, bár konformabb lett az uniós és nemzetközi
egyezményekkel,  de  a  jogalkalmazási  gyakorlatra  hárította  az  alapjogkorlátozó  döntések
meghozatalát?

Várom megtisztelő válaszát!



Budapest, 2018. december 11. 

Mesterházy Attila
országgyűlési képviselő
MSZP
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